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Komisji Edukacji, Nauki i Młodzieży (nr 123)
26 maja 2022 r.
Komisja Edukacji, Nauki i Młodzieży, pod przewodnictwem poseł Mirosławy Sta-
chowiak-Różeckiej (PiS), przewodniczącej Komisji, rozpatrzyła:

– poprawkę zgłoszoną w czasie drugiego czytania do projektu ustawy o zmianie 
nazwy Akademii Wychowania Fizycznego we Wrocławiu (druki nr 2246 i 2289).

W posiedzeniu udział wzięli: Wojciech Murdzek sekretarz stanu w Ministerstwie Edukacji i Nauki.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Agnieszka Kalinowska-Wójcik, Daria 
Grochowska, Julia Popławska – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych oraz Rado-
sław Iłowiecki, Urszula Sęk – legislatorzy z Biura Legislacyjnego.

Przewodnicząca poseł Mirosława Stachowiak-Różecka (PiS):
Dzień dobry. Otwieram posiedzenie Komisji Edukacji, Nauki i Młodzieży. Witam człon-
ków Komisji, zaproszonych gości.
Stwierdzam kworum.
Porządek dzienny posiedzenia obejmuje rozpatrzenie poprawki zgłoszonej w czasie 

drugiego czytania do projektu ustawy o zmianie nazwy Akademii Wychowania Fizycz-
nego we Wrocławiu – druki nr 2246 i 2289. Czy są uwagi do porządku? Nie ma uwag. 
Stwierdzam, że Komisja przyjęła porządek dzienny. Przechodzimy do jego realizacji.
Bardzo proszę, poprawkę zaproponował pan poseł Tomasz Zimoch, aby króciutko 

ją uzasadnił.

Poseł Tomasz Zimoch (Polska2050):
Bardzo dziękuję, pani przewodnicząca. Panie i panowie posłowie, dokładnie 50 lat mija 
od startu polskich olimpijczyków na igrzyskach paraolimpijskich. Między innymi z tego 
powodu  proponuję,  aby  dodać  do art.  1  projektu ustawy,  by Akademia Wychowania 
Fizycznego otrzymała imię polskich olimpijczyków i paraolimpijczyków. Polscy paraolim-
pijczycy na dotychczasowych igrzyskach zimowych i letnich zdobyli 799 medali. To także 
bohaterowie i fantastyczni sportowcy, często zapominani i pomijani. Wczoraj wieczorem 
uzasadniałem tę poprawkę. Jest jeszcze jeden dodatkowy aspekt – z Wrocławiem zwią-
zany  jest  twórca  igrzysk paraolimpijskich Ludwig Guttmann. Rozpoczął  tam studia 
medyczne i przez wiele  lat był dyrektorem tamtejszego znanego szpitala. W szpitalu 
specjalistycznym, który na pewno znany jest pani przewodniczącej, jest nawet tablica 
upamiętniająca Ludwiga Guttmanna. Wydaje mi się, że jest wskazane, aby AWF, jeśli już 
otrzymuje w nazwie olimpijczyków, aby podkreślić również znaczącą rolę paraolimpijczy-
ków w polskim sporcie. Dlatego proponuję i zachęcam, abyśmy to przeoczenie naprawili. 
W uzasadnieniu nie było ani jednego słowa o tym, że może to dotyczyć także paraolim-
pijczyków. Dodam jeszcze, że senat uczelni zwrócił się tylko o opinię do Polskiego Komi-
tetu Olimpijskiego, a do Polskiego Komitetu Paraolimpijskiego niestety nie. Poprawka 
wydaje mi się,  że nie wymaga  dyskusji.  Jeśli  Sejm,  zgodnie  z prawem, ma zmieniać 
nazwę uczelni, to do nas, posłów, także należy, aby w tym przypadku paraolimpijczyków 
traktować tak samo jak olimpijczyków. Dziękuję bardzo.

Przewodnicząca poseł Mirosława Stachowiak-Różecka (PiS):
Bardzo proszę o stanowisko rządu, panie ministrze.
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Sekretarz stanu w Ministerstwie Edukacji i Nauki Wojciech Murdzek:
Pani przewodnicząca, po konsultacji z panem rektorem i dziś obradującym od rana sena-
tem uczelni, opinia jest negatywna.

Przewodnicząca poseł Mirosława Stachowiak-Różecka (PiS):
Rozumiem, że ministerstwo zwraca uwagę, że to jest wola uczelni, aby ta nazwa brzmiała 
tak jak przed przyjęciem poprawki, tak jak ją przegłosowaliśmy w pierwotnym kształ-
cie. Dziękuję. Dodam tylko w ramach głosów za i przeciw, że ewentualnie w kwestiach 
słowotwórczych w tej dyskusji można się pogrążyć, ale dla mnie olimpijczycy to wszyscy 
olimpijczycy, aby była jasność. Rozumiem, że Biuro Legislacyjne nie ma uwag?

Legislator z Biura Legislacyjnego Urszula Sęk:
Nie zgłaszamy.

Przewodnicząca poseł Mirosława Stachowiak-Różecka (PiS):
Wobec tego głosujemy.

Poseł Tomasz Zimoch (Polska2050):
Mam pytanie.

Przewodnicząca poseł Mirosława Stachowiak-Różecka (PiS):
Do kogo?

Poseł Tomasz Zimoch (Polska2050):
Do strony rządowej.

Przewodnicząca poseł Mirosława Stachowiak-Różecka (PiS):
To nie  jest czas na dyskusję. Dyskutowali państwo wczoraj o tym w trakcie drugiego 
czytania. Rozumiem, że pan minister udzielał odpowiedzi.

Poseł Tomasz Zimoch (Polska2050):
Byłem wtedy.

Przewodnicząca poseł Mirosława Stachowiak-Różecka (PiS):
Głosujemy. Kto z państwa jest za przyjęciem poprawki zaproponowanej przez pana posła 
Zimocha? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. Proszę o wyniki.
Głosowało 29 posłów, za – 8, przeciw – 19, wstrzymało się – 2. Dziękuję. Wysoka Komi-

sja poprawki nie przyjęła. Poseł sprawozdawca to pan Władysław Kurowski. Rozumiem, 
że kontynuował będzie tę misję.
Porządek  dzienny  posiedzenia  został  wyczerpany.  Zamykam  posiedzenie.  Zapis 

do wglądu będzie w sekretariacie Komisji. Dziękuję państwu bardzo.


